
 

Akademický senát UK FTVS 
 

     

 Č.j.: AS-2/2014 

 

Zápis z řádného zasedání ze dne 11. 2. 2014 v 13.00 hod 

 
Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 

Komora akademických pracovníků (a): Heller, Kaplan, Hojka, Pokorná, Tůma, Flemr, Jelen, 

Panská, Coufalová 

Studentská komora (s): Novotný, Česák, Pánková 

Omluveni: Vomáčko (a), Pecinová (s), Omcirk (s), Vokoun (s), Blažek (s) 

 

Hosté: (bez titulů): Zahálka, Harbichová, Janák, Kohlíková, Petr, Bunc, Vindušková, 

Martínková, Gryc 

 

 

1. Projednání a schválení programu zasedání  

Na úvod seznámil místopředseda AS UK FTVS Heller s programem.  

Hlasování o programu zasedání 11. 2. 2014: (15-0-0) (pro-proti-zdržel se). 

Usnesení 01/02/2014: AS UK FTVS schválil Program zasedání 11. 2. 2014. 

2. Projednání a schválení zápisu ze zasedání 7. 1. 2014 

Senátor Novotný upozornil na špatně uvedený název konference. 

Hlasování o zápisu ze zasedání 7. 1. 2014 s opravením názvu konference: (14-0-2).  

Usnesení 02/02/2014: AS UK FTVS schválil Zápis ze zasedání 7. 1. 2014. 

3. Informace o kooptaci nových členů do AS UK FTVS 

Místopředseda AS UK FTVS Kaplan informoval o odstoupení doc. MUDr. Evy Kohlíkové, 

CSc., PhDr. Miroslava Petra, Ph.D. a prof. Ing. Václava Bunce, CSc. z AS UK FTVS. 

Zároveň přivítal nové senátory, jmenovitě doc. Ing. Františka Zahálku, Ph.D., PhDr. 

Vladimíra Janáka, CSc. a Mgr. Ivanu Harbichovou. 

Místopředseda Heller vyzval nové členy k účasti v jednotlivých komisích AS UK FTVS. 

 

4. Volba volební komise na předsedu AS UK FTVS 

Místopředseda Heller uvedl bod volby volební komise. Senátor Tůma upozornil, že členem 

volební komise by neměl být kandidát na předsedu. Místopředseda Kaplan zmínil, že ve 

volební komisi by měl být zástupce jak komory akademických pracovníků, tak i studentské 



komory a vyzval senátory k návrhu členů volební komise. Senátor Zahálka navrhl 

místopředsedu Kaplana, senátor Flemr navrhl senátora Janáka a senátor Jelen senátorku 

Pánkovou. Navržení členové s návrhy souhlasili. 

Hlasování o navržené volební komisi: (14-0-2) 

Usnesení 03/02/2014: AS UK FTVS schválil volební komisi na volbu předsedy AS UK 

FTVS ve složení (bez titulů): Kaplan, Janák, Pánková. 

 

5. Volba předsedy AS UK FTVS 

Volební komise zvolila ze svého středu předsedu volební komise Kaplana, který vyzval 

senátory k návrhu kandidátů na předsedu AS UK FTVS. Senátor Tůma vyjádřil svůj názor, 

že by předseda AS UK FTVS měl být oborový, neboť jsme jediná fakulta, která nemá 

oborového děkana. Senátor Jelen navrhl místopředsedu Hellera, senátor Janák senátory 

Tůmu a Hojku a senátor Tůma navrhl senátora Jelena.  Místopředseda Heller a senátor 

Tůma s návrhy souhlasili, senátoři Jelen a Hojka s navržením nesouhlasili. Na předsedu AS 

UK FTVS byli tedy navrženi kandidáti Heller a Tůma. 

Předseda volební komise Kaplan seznámil senátory s postupem volby předsedy AS UK 

FTVS. Poté proběhla volba tajným hlasování, kde senátoři obdrželi hlasovací lístek oproti 

podpisu. 

Předseda volební komise Kaplan oznámil výsledky volby předsedy AS UK FTVS, kdy bylo 

celkem odevzdáno 14 platných volebních lístků, z toho 13 hlasů bylo pro doc. Hellera a 

jeden hlas pro dr. Tůmu. 

Usnesení 04/02/2014: Předsedou AS UK FTVS byl zvolen doc. MUDr. Jan Heller, CSc. 

 

Předseda volební komise Kaplan dále vyzval senátory k návrhům na člena předsednictva AS 

UK FTVS. Senátor Flemr zmínil úspěch senátora Zahálky ve volbách člena předsednictva 

AS UK a navrhl senátora Zahálku na volbu člena předsednictva AS UK FTVS. Senátor 

Janák navrhl senátora Tůmu. Oba senátoři s návrhem souhlasili. Tajným hlasováním 

proběhla volba člena předsednictva AS UK FTVS. Předseda volební komise Kaplan 

oznámil výsledky volby člena předsednictva AS UK FTVS, kdy z 16 přítomných bylo 

celkem odevzdáno 14 platných volebních lístků, z toho 12 hlasů bylo pro senátora Zahálku a 

2 hlasy pro senátora Tůmu. 

 

Usnesení 05/02/2014: Členem předsednictva AS UK FTVS byl zvolen doc. Ing. František 

Zahálka, Ph.D. 



6. Vystoupení děkanky UK FTVS 

Nově zvolený předseda AS UK FTVS Heller uvedl bod vystoupení děkanky Kohlíkové. 

Místopředseda Zahálka informoval, že na zasedání AS UK nově zvolený rektor požádal AS 

UK o vyjádření podpory, které nebylo nijak závazné a proběhlo tajnou volbou. Senátor 

Baláš se vyjádřil, že je to informace pro děkanku a záleží na ní, zda o to bude žádat. 

Předseda Heller přivítal děkanku doc. MUDr. Evu Kohlíkovou, CSc. a členy vedení fakulty. 

Děkanka Kohlíková informovala, že proděkani nejsou zatím jmenováni a že by ráda 

požádala o vyjádření AS UK FTVS k navrhovaným kandidátům. Uvedla navržení prof. Ing. 

Václava Bunce, CSc. na proděkana pro vědeckou a výzkumnou činnost, PaedDr. Jitku 

Vinduškovou, CSc. na proděkanku pro studijní záležitosti, PhDr. Miroslava Petra, Ph.D. na 

proděkana pro vnitřní záležitosti a rozvoj a PhDr. Irenu Parry Martínkovou, Ph.D. na 

proděkanku pro vnější vztahy a zahraniční záležitosti. Dále byl navržen Mgr. Martin 

Musálek, Ph.D. na koordinátora pro komunikaci a PR. Dále zůstává Ing. Fořter tajemníkem 

UK FTVS. Děkanka vyzvala jednotlivé navrhované proděkany ke krátkému projevu. 

 

 

7. Vystoupení nového vedení UK FTVS 

Prof. Ing. Václav Bunc, CSc. informoval o snaze zjednodušit podávání projektů ke grantové 

agentuře. Je třeba obnovit akreditace, což bude úkolem číslo jedna, a připravit reakreditaci 

jmenovacího profesorského a habilitačního řízení v kinantropologii. Dále vyhodnotí 

badatelské aktivity na fakultě a bude se snažit, aby peníze vzniklé touto činností zpětně 

směřovaly na podporu těchto aktivit. Bude spuštěn projekt Horizont. Informoval, že 

referentka paní Frantová bude mít na starosti všechny grantové projekty, aby se usnadnilo a 

zlepšilo podávání těchto projektů.  

 

PaedDr. Jitka Vindušková, CSc. informovala, že pod její dikci spadá akreditační a studijní 

agenda. Informovala, že nás čekají reakreditace postupně všech stávajících oborů, přičemž 

nejdříve se to týká fyzioterapie, kde akreditace končí v červenci 2014. Je třeba dokončit 

připravované nové akreditace a proběhnou jednání o možných nových akreditacích. Dále je 

třeba dodržovat harmonogramy a zajistit plynulý chod informačního systému. V souvislosti 

s tím byla vytvořena pracovní skupina pro SIS ve složení dr. Hojka, Mgr. Ploc, Krasilov. 

Uvedla, že bude omezeno vyplácení účelových stipendií a informovala, že je již zveřejněn 

univerzitní harmonogram. 

 



Proděkan pro vnitřní záležitosti a rozvoj PhDr. Miroslav Petr, Ph.D. uvedl, že se název 

tohoto proděkanského postu mírně pozměnil z hlediska potřeby věnovat se také vnitřním 

záležitostem. Zmínil, že je třeba zlepšit komunikaci na fakultě. Je třeba podpořit vědecký 

časopis Acta Universitasis, který má potenciál oproti České kinantropologii, která neuspěla 

ve snaze stát se indexovaným časopisem. Je třeba vypracovat systém vnitřního hodnocení 

akademických pracovníků. Dále zmínil otázku znaku fakulty a webových stránek, které 

budou řízeny ze strany univerzity. V oblasti výstavby jsou z období minulého vedení 

započaté některé projekty, jako je renovace chaty na Muldě a úprava vnitřního nádvoří, 

která bude hrazena rektorátem. Uvažuje se o velkém projektu stavby kampusu, kde je ale 

zatím cesta k realizaci poměrně dlouhá. Končí smlouva o pronájmu bufetu a v r. 2016 končí 

pronájem Sportcentra Evropská. Informoval, že trenérská škola spadající pod Centrum 

celoživotního vzdělávání je naplněná. Bude snaha, aby nadále probíhala komunikace se 

svazy. Dále zmínil některé další projekty, které budou pokračovat, jako například Tělo 

Praha nebo Dětské léto. 

 

PhDr. Irena Parry Martínková, Ph.D. uvedla, že bude snaha identifikovat pracoviště v rámci 

univerzity, České republiky a i v zahraniční pro navázání spolupráce a nalezení společných 

nosných témat v oblasti vědy. Zmínila plánování konferencí a to především mezinárodních. 

 

Předseda Heller otevřel krátkou diskusi. Senátorka Pokorná se zeptala na hranice pravomocí 

dr. Musálka a proděkana Petra. Děkanka Kohlíková uvedla, že dr. Musálek bude mít 

kompetence prezentace fakulty ve sdělovacích prostředcích, ale ne ve smyslu rozhodovacích 

a schvalovacích pravomocí. Senátor Jelen upozornil, že referentka paní Frantová bude mít 

na starosti pouze formální korektury grantových projektů, ne obsahovou stránku. Dále se 

zeptal proděkanky Vinduškové, zda se do SISu bude zadávat i doktorské studium. 

Proděkanka odpověděla, že toto už probíhá, pouze CŽV tam není. Proběhla diskuse ohledně 

tvorby studijního plánu doktorského studia. Senátor Jelen upozornil na různé ovládání 

počítačů v jednotlivých učebnách. Proděkan Petr souhlasil, že ideální by bylo toto sjednotit, 

ale je to otázka financí. Senátor Janák se dotázal proděkana Petra na centrálně zajištěné 

školení pracovníků. Proděkan odpověděl, že se bude snažit najít prostředky na školení, 

pokud půjde zvýšení odbornosti daného pracovníka. Senátorka Pokorná se zeptala, do čí 

gesce bude spadat studium zahraničních studentů samoplátců. Proděkanka Vindušková 

odpověděla, že to bude v její kompetenci. Senátor Tůma se dotázal na sportovní halu. 

Děkanka Kohlíková uvedla, že toto už bylo v projednávání, ale jde o velmi složitý 

administrativní proces, přičemž předpokládané náklady se odhadují na 1,2 miliardy Kč. 



Uvedla, že přestavba nádvoří má být prvním krokem stavby kampusu. Další otázkou jsou 

provozní náklady, které u kampusu budou obrovské. Senátor Janák zmínil, že by bylo 

vhodné, aby posluchárny P5 a P6 byly interaktivní. Proděkan Petr informoval, že tyto 

posluchárny by měly být odlišné.  

Děkanka Kohlíková ukázala senátorům návrh projektu úpravy nádvoří, předpokládaná cena 

je 8 miliónů korun. Senátor Novotný se zeptal na sochu Prométhea. Děkanka uvedla, že je 

s ní v návrhu počítáno. Místopředseda Zahálka poznamenal, že budova i nádvoří fakulty 

jsou majetkem univerzity a jedná se tedy o zhodnocení majetku univerzity. V dlouhodobém 

plánu UK je schválen projekt v ceně 100 mil. na stavbu sportovní haly. Senátor Jelen 

vyjádřil názor, že po úpravě nádvoří tam bude velký hluk.  

Předseda Heller se zeptal děkanky, zda by souhlasila s písemnou formou vyjádření podpory 

zamýšlenému vedení školy. Po souhlasu děkanky navrhl, aby se toho úkolu ujala dnešní 

volební komise. Žádný senátor nebyl proti tomuto návrhu. Místopředseda Kaplan seznámil 

senátory s postupem. Následně senátoři v tajném hlasování vyjádřili souhlas nebo nesouhlas 

s jednotlivými navrženými proděkany. Místopředseda Kaplan po sečtení výsledků 

konstatoval, že AS UK FTVS vyjádřil podporu prof. Václavu Buncovi 13 hlasy, dr. 

Miroslavu Petrovi 13 hlasy, dr. Jitce Vinduškové 14 hlasy a dr. Ireně Parry Martínové 10 

hlasy. 

 

Předseda AS UK FTVS Heller požádal děkanku o jmenování členů vědecké rady. Děkanka 

informovala, že v tomto směru již probíhají jednání. Ráda by toto stihla do konce února a 

případně požádala o svolání mimořádného zasedání AS UK FTVS. Dále zmínila jednací a 

volební řád, který je třeba dořešit.  

 

8. Projednání Opatření děkana: Výše stipendia za vynikající výsledky dosažené 

v akademickém roce 2013/2014 (proděkanka Vindušková) 

Proděkanka přečetla návrh výše stipendia za vynikající výsledky a dosažené v akademickém 

roce 2013/3014. Výše stipendia zůstala na stejné hranici a to 17 tis. Kč za rok. Senátor 

Hojka uvedl počty studentům, kterých se to může týkat, kdy uvedl, že příjmy z poplatků by 

měly vždy převyšovat částku vyplacenou v podobě prospěchových stipendií. Senátor 

Novotný se dotázal, zda se může stát, že například v březnu nebude dostatečná částka na 

vyplácení prospěchových stipendií. Proděkanka Vindušková uvedla, že toto se může stát, ale 

bude to řešeno. Senátor Novotný informoval, že účastníci ČAH stále nedostali odměny. 

Senátor Jelen doporučil, aby se prošetřilo a aby to dotyční obdrželi zpětně.  



9. Rozdělení prostředků na programy PRVOUK 

Předseda Heller předal slovo proděkanovi Buncovi, aby se vyjádřil k programu PRVOUK. 

Proděkan Bunc uvedl, že přerozdělení financí se výrazně nezměnilo, přičemž bude možné 

vždy po čtvrtletí na základě hodnocení vědeckého výkonů procentuální rozdělení financí 

upravit. Senátoři k návrhu neměli připomínky. 

Hlasování o rozdělení prostředků na programy PRVOUK: (16-0-0).  

Usnesení 06/02/2014: Bylo schváleno stávající rozdělení prostředků na programy 

PRVOUK. 

 

10. Různé 

Děkanka uvedla problém organizačního řádu, kdy se vedení školy bude snažit v tomto 

řešení pokročit. Proděkan Bunc oznámil, že projekt VaVpI prošel formální kontrolou a 

kontrolou přiměřenosti. Senátor Flemr zmínil časopis Hic Salta, který by společně 

s místopředsedou Kaplanem chtěli předat. Místopředseda Kaplan podotkl, že je to náročná 

činnost, ale je potřeba na to navázat a dát tomu nový impuls a směr. Senátor Novotný uvedl, 

že ze strany studentů přílišná iniciativa není. Proběhla diskuse ohledně školního časopisu. 

Senátor Novotný oznámil, že ze schránky studentského mailu došlo ke smazání některých 

mailů a dojde tedy ke změně přihlašovacích údajů. Senátor Janák navrhl, zda by nestálo za 

zvážení uvést komisi pro investice a rozvoj. Místopředseda Kaplan vyzval jednotlivé komise 

AS UK FTVS k zaslání podkladů pro výroční zprávu AS UK FTVS. 

 

Zapsala: Coufalová 

 Za AS UK FTVS 

 předseda doc. MUDr. Jan Heller, CSc. 

 

 

Na vědomí: doc. MUDr. Eva Kohlíková, CSc., děkanka UK FTVS 

   Ing. Tomáš Fořter, tajemník UK FTVS 


